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 Brottsförebyggande rådet  
       

     
   

  
 

  
 

 
 

Brottsförebyggande rådet 2022-05-20, kl 13.00-15.00 

Plats: Rådhuset. KS-salen 

 

Närvarande ( 13 st) 
 
Annika Duàn (ordf.)  Kommunstyrelsen 

Ola Saaw  Kommunstyrelsen 

Andreas Trygg Kommunstyrelsen 

Göran Eriksson Kommunstyrelsen 

Sara Schelin  Kommunchef 

Jan Sköldberg Kommunpolis 

Pernilla Einan Social- och arbetsmarknad, Barn och Ungdom 

Lars Holmgren Utbildningsförvaltningen 

Joshua Bender Gatu- och parkchef VME 

Thony Eriksson Samhällsbyggnad fastighetsförvaltare 

Marcus Olsson Kommunikatör 

Peter Landin  VD, Köpings Bostads AB 

Kariina Larsson Sekreterare 
 

Ej närvarande ( 7 st) 

Anita Iversen  Samhällsbyggnad (ersätts av Thony Eriksson) 

Thomas Hoffmann Säkerhetschef och BRÅ-samordnare 

Roger Karlsson Vård- och omsorg 

Maria Thorén Polisområdeschef 

Pirkko Toivanen  Centrumföreningen 

Louise Jansson Centrumföreningen 

Carolina Nässing Brottsofferjouren. 

 

 

 

1. Sammanträdets öppnande och fastställande av ärendelista 
Ordföranden hälsar välkommen och förklarar mötet öppnat. 

Andreas Trygg väljs till justerare. Ärendelistan fastställs. 

 
 
 
2. Kommunens lägesrapport (Sara Schelin / Pernilla Einan) 

 

Pernilla berättar om Embrace. Det finns 50 rapportörer och 10 administratörer. 
Det har blivit en minskning av inrapporterade händelser mycket beroende på 
uppsatta kameror, nattvandrare, Ungdomsteam, ungdomscoacher, 
föräldrautbildningar etc. Sparbanken vill ge bidrag med 20000kr som bland 
annat går till västar till nattvandrare. Man ska gå ut till föreningar för mer 
sponsring. Ett gott samarbete som går framåt. Hon visar statistik från 1/1 till 
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dagens datum och jämför med tidigare år. Att rapporteringen har gått ner är bra. 
Att skadegörelse har minskat beror bl.a på kameror. Kostnaderna för 
skadegörelser har därav också minskat. Man kan se vilka adresser som 
rapporteras. Kihlmansgatan har mest rapporter. Incidenter har också minskat 
mot personal såsom hot mot kommunalt anställda. Inrapporteringar från privata 
har också minskat. Rapporter om otrygghet har också minskat men inte lika 
mycket. Annat otryggt är t.ex. bilar som buskör. Stora problem i Kolsva som 
tyvärr också ökat. 
Avseende otrygga platser, (även trafik), ingen ökning , ligger lika. 
Överlag annars en minskning tack vare rapportering och insatser. Jättebra 
statistik, men man måste se till att rapportera in, påminnelser om det går ut. 
Sara vill se senaste lägesbilden. Pernilla visar lägesrapporten. Hamnen har 
stora problem med inbrott i båtar, narkotika både handel och bruk och inbrott i 
källare och båtar. 
Polisen får lägesrapporterna på bordet så de vet var de ska styra resurserna. 
Operativa gruppen träffas varje måndag. 
 
 
 

3. Polisens lägesrapport 
 

Jan: 
Nya polisområdeschefen Maria Thorén är frånvarande, tyvärr sjuk. Bra med 
chef på plats nu. De senaste 3 veckorna, eskalerande händelser med 
ungdomsproblematik i form av bl.a ungdomsrån. En handfull individer som är 
inblandade. Det jobbas intensivt med dessa som är 14-16 år. (Samma personer 
som för 3 år sen.) Soc. involverad med insatser och placeringar.  
Övrigt efter pandemin: Köpingsfesten och studenten. Laddar upp för det. Tillsyn 
av krogverksamheten på fredagskvällar. Vi har duktiga poliser som jobbar styrt 
mot skolorna. Att polisen måste förstärka i Västerås innebär färre i Köping. 
5 aspiranter är färdigutbildade i juni, jobbar redan. Samtidigt tappat några under 
vintern så det är plus minus noll. 
Passköerna: Polisen har kraftsamlat och anställt 3 st för att korta köerna samt 
ökat öppettiderna. 
Andreas: Problem med att personer sålt passtider. Även maskinen som 
tillverkar passen har visst havererat.  
Jan: Numera ska man namnge den som söker passet. Ska bidra till minskat 
fusk och lägre tryck på passköerna.  
Vi måste jobba offensivt att attrahera nya poliser och hjälpa dem som är 
intresserade av yrket. Vi har möten på polisstationen och aktiviteter som ”Träna 
med polisen”. Tyvärr kommer få och vi måste hitta dem som är intresserade. 
Volontärverksamhet har haft möte i november som var bra och nu senast i 
onsdags. 
Ola: Det sägs vara låg kvalité på dem som söker på polisen. Varför sänks 
kraven? 
Jan: På en skala mellan 1-9 har 4 varit ok tidigare men normalbegåvad räknas 
som 3-6 därav sänkt till 3 på testerna. Man anser att det räcker att vara 
normalbegåvad för att klara polisutbildningen. Nationella HR-avd sköter den 
frågan. 
Göran: Statusen på yrket måste höjas. Lönerna måste höjas. 
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Lars: Polisen ska ha beröm också. Positivt med allt jobb med Ullvi skolan, att 
närvaron finns där. 
 
 
 
4. Dialog om statistik från Polisen 
 
Jan visar jan – april: 
Ökning på våldsbrotten i krogmiljö men ej alarmerande. 
Stor ökning på villainbrott. Mestadels av brottsnätverk. 
Stor minskning på cykelstölder. 
Stor minskning på skadegörelse, även klotter.  
(Beror på samarbetet med soc. och Embrace etc.) 
Minskade anmälningar av narkotikabrott. Beror troligen delvis på att poliser som 
jobbat med narkotikabrotten bytt arbetsställe till Eskilstuna, därav färre 
inrapporterade brott. 
Enbart April: 
Minskning med 31% av totalt anmälda brott. 
Trafik med fängelse i straffskalan har minskat med 25% 
Annika: Har hört att väldigt många är påverkade i trafiken. 
 
 
5. Kommunikationsstrategier (Markus Olsson) 
 
Markus: 
Jag och Hoffmann har haft bra samarbete med kommunikation bl.a på nätet och 
Facebook.  
”Köping trygghet engagerar”. Facebook har bra siffror. Film finns på FB ”Inblick i 
ungdomscoachernas jobb”. Låga siffror på upplevd trygghet och sociala medier 
har en del i det tror man. Det måste öka genom nattvandringar, 
trygghetsvandringar etc. men föräldrar är dåligt engagerade. Det varierar i olika 
områden. 
Inrapportering på webben är en riktning i rätt riktning. Embrace är en succé.  
3 år sen la man ut en enkät om köpings fysiska miljö. 300 svar kom in. Bra antal 
svar och bra innehåll. 
Pernilla: Men mer info behövs om Embrace rapporteringssystem. Det måste ut 
mer i samhället att det finns. 
Markus: På FB sammanfattar man vad som rapporteras och vilka åtgärder som 
görs. Senast ett inlägg 21 april. 
Man vill uppmuntra att folk vill rapportera in i systemet. 
Vi är en del i Målområde 1: ”När vi säger tillsammans menar vi det!” 
Tips att följa Polisen på Instagram . @polisenvastramaladalen 
Även koping.se/trygghetssida som har bra med information. 
Våra framgångsfaktorer är att: 

• Alla hjälps åt. 

• Visa det goda samarbetet med polisen 

• Förbättra relationen med media 

• Digitala alternativ för trygghetsvandringar och fysiska möten 

• Kommunikationsplan tas fram i samband med medborgarlöften. 
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Annika: Kan man tipsa ”Bersingen” när bra saker gjorts? Storys? Kan 
exklusivitet vara ett bidrag till bra relation?  Ola: Farlig väg att vända sig till en 
media. 
Västmanlands tv har gjort reportage om vad rapporteringen kan leda till. 
Sara: Vi bör rapportera mer om Embrace, det sker så mycket bra varje vecka. 
Det borde rapporteras löpande så allmänheten vet vad detta arbete leder till. 
Varje el varannan vecka. Informera Thomas om det. 
Markus: Åtminstone de största aktiviteterna bör rapporteras i media. 
Pernilla: Kursledare Alfons på Embrace lovordar Köpings arbete. 
Markus: Vi bör få struktur på rapportering mot media. 
Brotts-stop på Västmanlands tv, spelas in på tisdag morgon. 
När vi gör saker, tala om det så det kommer ut. 
Pernilla: Kan vi lägga ut själva på hemsidan eller måste det gå via 
kommunikation? Tar tid innan det gått ett varv så det nästan är inaktuellt. 
 
 
6. Uppföljning av fokusområden i medborgarlöftet (Polisen/Pernilla Einan) 
 
Det är för dålig uppslutning. Representanter från förvaltningarna kommer inte. 
Möte nästa tisdag hoppas på uppslutning då.  Det måste jobbas mer med det. 
Påbörjat jobb men mycket kvar. Det måste tas tag i och bli verkstad inte bara på 
papper. 
Jan: Visar nya uppföljnings-appen PGU. Poliser i yttre tjänst. För trafik och 
narkotika. Är i funktion sedan början av feb. Alla insatser syns i appen. Bra 
återrapporteringssystem som ger statistik på insatser och anmälda brott av 
dem. Kan vara egeninitierade insatser eller planlagda. 
Varje arbetspass ska vara fyllt med inplanerade aktiviteter. Ibland avbrott för 
händelsestyrda aktiviteter.  
Andreas: Soc handräckning tar mycket tid av polisen. Borde kunna göras av 
annan myndighet. Jan håller med. 
 
7. Planering och tankar inför sommaren 2022 
 
Sara: Rekrytering pågår till säkerhetssamordnare. 
Annika: Mycket har sagts redan.  
Polisen: Problem att täcka alla utryckningspass.  
Problem under vecka 22 då många poliser hjälper till på FN-s miljökonferens. 
Bra program med fritidsgårdar som är öppna för sommaren. 
Samverkan med alla nattvandrare. 
Nattvandringar pågår hela sommaren.  
Kameror gör sitt till. Ullvi har inomhus, även utomhus kommer under sommaren. 
 
 
8. Övriga frågor 
 
Inga 
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Kariina Larsson 
sekreterare 
 
 
 
Annika Duàn    Andreas Trygg 
ordförande    justerare 


